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Negyvenötezer 
gyermek iidiilt 
a nyáron 

A nyári szünet alatt a 
SZOT családos üdülőiben 
mintegy 16 ezer gyermek 
üdült. Legtöbben a balatoni 
üdülőkben töltötték el a két 
hetet, csaknem négyezer csa-
lád pedig a magaslati he-
lyekre kapott beutalót. Sok 
SZOT-beutaltat láttak ven-
dégül a nyár közepén kü-
lönböző kollégiumok és szál-
lodák is. A kizárólag gyer-
mekek számára berendezett 
és fenntartott üdülőkben 
csaknem 29 ezer gyermek 
nyaralt: 20 üdülő adott ne-
kik szállást, felerészben a 
Balatonnál, felerészben a 
magaslati üdülőhelyeken. 

A kis üdülők utolsó cso-
portja kedden fejezi be pi-
henését 

Tímár Mátyás nyilatkozata 
jugoszláviai megbeszéléseiről 

Tímár Mátyás, a Magyar 
Népköztársaság kormányá-
nak elnök-helyettese Alek-
szandr Grlicskovnák, a Ju-
goszláv Szövetségi Végrehaj-
tó Tanács elnök-helyéttesé-
nek meghívására augusztus 
27. és 31. között hivatalos 
látogatást tett Jugoszláviá-
ban. 

A két kormányelnök-he-
lyettes a látogatás idején 
kölcsönösen megismertette 
egymást országaik gazdasá-
gi fejlődésével és véleményt 
cserélt a kétoldalú gazdasá-
gi együttműködés legfonto-
sabb kérdéseiről, valamint 
egyéb, mindkét felet érdeklő 
kérdésekről. 

A látogatás Ideje alatt Tí-
már Mátyás miniszterelnök-
helyettest fogadta Mita Ri-
bicsics, a Jugoszláv Szövet-
ségi végrehajtó Tanács el-
nöke, Mika Spilják, a Szö-

vetségi Nemzetgyűlés — a 
népek tanácsának — elnöke 
és Kiro Gligorov, a Jugo-
szláv Kommunisták Szö-
vetsége elnöksége végrehaj-
tó irodájának tagja. 

Tímár Mátyás, s kíséreté-
ben Fekete János, az MNB 
elnök-helyettese, Vas János, 
a KKM főosztályvezetője és 
Takács Béla, a Magyar—Ju-
goszláv Együttműködési Bi-
zottság titkára vasárnap 
visszaérkezett Budapestre. A 
repülőtéren Vályi Péter 
pénzügyminiszter, Szita Já-
nos, a Nemzetközi Gazda-
sági Kapcsolatok Bizottságá-
nak titkára és a jugoszláv 
nagykövetség több képvise-
lője fogadta őket 

Tímár Mátyás megérke-
zésük után rövid nyilatko-
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Követeink az Oszi Vásáron 
Reprezentáns élelmiszeripari bemutató Szegedről 

A termelők és fogyasztók 
találkozójára, a Budapesti 
öszi Vásárra készülődnek 
ezekben a napokban hazánk 
ipari üzemei, vállalatai. A 
szegedi vállalatok egy része 
is készülődik, hogy a BNV s 
a Szegedi Ipari Vásár és 
Kiállítás után hagyományos 
és legújabb termékeit be-
mutassa a nagy őszi „kira-
katban", s az igényekről 
szerzett tapasztalatokhoz iga-
zítsa a jövő év termelését 

A Szegedi Ruhagyár tel-
jességre törekszik, termelésé-
nek egész keresztmetszetét 
kiállítja a seregszemlén. Az 
iskolaköpenyektől a divatkö-
penyekig, a munkaruháktól 
a speciális védőruházati ké-
szítményekig. Az ú j tanév 

elején ú j iskolaköpenyekkel 
jelentkeznek, s ugyancsak 
újdonságokkal egészítik ki 
azt a tetszetős divatköpeny-
kollekciót, amelyet a szege-
di vásáron szerepeltettek. 
Az úgyneveziett blézerekből, 
férfiak részére széles vá-
lasztékot mutat be a gyár a 
vásáron. Ezek már a sze-
gedi ipari vásáron is figyel-
met keltettek, a ruhagyáriak 
1970-től bel- és külföldre 
egyaránt jelentős mennyiség 
gyártását tervezik belőlük. 
Szintetikus alapanyagból — 
acrilből, poliészterből — ú j 
divatköpeny modelleket is 
kiállítanak. Élő bemutató — 
naponta két alkalommal. Ez 
a program egészíti ki majd 

Vita a kollégiumi 
szabályzatról 

Hétfőn megkezdődött 
Veszprémben a felsőoktatási 
kollégiumok, diákotthonok 
igazgatóinak és diákbizott-
sági titkárainak országos 
konferenciája. 

Dr. Széchy Éva, az orszá-
gos felsőoktatási nevelé-
si munkaközösség titkára 
tartott előadást. Követendő 
példának említette az elő-
adó többek között, hogy a 
Marx Károly Közgazdasági 
Egyetem kollégiumának 
diákjai rendszenesen segítik 
a népi ellenőrök munkáját. 
A Debreceni Orvostudomá-
nyi Egyetem kollégiuma a 
vöröskeresztes oktatásban 
tevékenykedik, a Debreceni 
Agrártudományi Főiskola 
kollégiumának tagjai pedig 
részt vállaltak a mezőgazda-
sági üzemek patronálásában. 
Rendkívül jelentősnek tar-
totta az előadó a Budapesti 
Eötvös Kollégium kezdemé-
nyezését: a diákok felkutat-
ják a középiskolákban a fi-
zikai dolgozók tehetséges 
gyermekeit és előkészítik 
az egyetemi felvételre. Ha-
sonló tevékenységet folytat 
a debreceni, a nyíregyházi 
tanárképző és a sátoralja-

újhelyi tanítóképző kollégiu-
ma a falusi parasztfiatalok 
között. Tevékenységük mél-
tatásakor elmondotta dr. Szé-
chy Éva, hogy a fizikai dol-
gozók gyermekei között ma-
gas a lemorzsolódás. A fi-
zikai dolgozók gyermekei-
nek egyötöde, a műszaki és 
orvosi egyetemeken pedig 
egyharmada diploma meg-
szerzése előtt abbahagyja 
egyetemi, főiskolai tanulmá-
nyait. Az aggasztó jelenség 
azzal magyarázható, hogy a 
fizikai dolgozók gyermekei 
gyakran eleve alacsonyabb 
felkészültséggel kezdik ta-
nulmányaikat, így nehezeb-
ben birkóznak meg a ma-
gasabb követelményekkel. 
Ezért — hangsúlyozta az 
előadó — minden szocialista 
kollégiumnak feladata segí-
teni a munkás-paraszt fia-
talokat. 

A továbbiakban a konfe-
rencia résztvevői szekció-
ülésen beszélik meg az egyes 
szakterületek kollégiumai-
nak sajátos problémáit és 
vitatják meg a kollégiumok 
ú j működési szabályzatának 
tervezetét. (MTI) 

a ruhagyáriak kiállítását; 16 
maneken mutatja be a vá-
sárlátogatóknak a szegedi 
termékeket. 

A Konzervipari Tröszthöz 
tartozó vállalatok is részt 
vesznek a Budapesti öszi 
Vásáron. így a Szegedi Kon-
zervgyár is. Idén az első fél-
évben 9 ú j termék előállítá-
sát kezdték meg, újdonsá-
gokkal jelentkezhetnek te-
hát az élelmiszeripari pavi-
lonban. A hagyományos és 
ú j termékek egész skáláját 
állítják ki, s a kóstolóval 
egybekötött konzervbemuta-
tókon bővebb alkalmat is 
adnak cikkeik megismerésé-
re. Ma már törekszenek az 
úgynevezett eldobó csomago-
lás alkalmazására: a sertés-
májkrém és a különeges vag-
dalthús már ilyen, — aluseal 
elnevezésű — csomagolásban 
lesz látható. 

A Szegedi Paprikafeldol-
gozó Vállalat sok ú j termé-
ket mutatott be a szegedi 
vásáron: különféle pástéto-
mok, paprikamártás, hal-
pörkölt, valamint a haltej-
ikra olajban. Mivel azonban 
a KERMI-től máig sem kap-
ták meg ezek bizonyítvá-
nyát — ami egyben szüksé-
ges „belépőjegy" is egy 
olyan vásárra, mint a BÖV 
—, félő, hogy épp az újdon-
ságok nem jutnak a késedel-
messég miatt a közönség 
elé. Ez esetben a paprika — 
új, tetszetős vörös celofán 
csomagolásban is —, vala-
mint a már ismert levespo-
rok nagy választékát állít-
ják ugyan ki, de nem repre-
zentálhatják az idei gyárt-
mányfejlesztést. 

A Csongrád megyei Allat-
forgalmi és Húsipari Válla-
lat révén a paprika mellett 
ott lesz a vásáron Szeged 
másik híressége ls, a szalámi. 
A szegedi szalámin, a kem-
pingszalámin. különféle füs-
tölt árukon kívül a sokféle 
hentesáruból is ízelítőt ad a 
vállalat a kiállításon. Száza-
dik, jubileumi esztendejében 
a gyár már két rangos díjat 
mondhat magáénak: a BNV 
vásárdíját s a szegedi vá-
sár nagydíját is kiállíthatják 
tehát az őszi seregszemlén. 

Az őszi vásár sajátossá-
ga, hogy a bemutatás mel-
lett az eladásra is felké-
szültek a vállalatok, cikkeik 
jelentős részét a helyszínen 
árusítják is. 

zatot adott az MTI munka-
társának: 

— A néhánynapos látogatás 
alatt több alkalommal foly-
tattunk megbeszéléseket 
Alekszandr Grlicskovval, tá-
jékoztattuk egymást Ma-
gyarország és Jugoszlávia 
gazdasági fejlődésének idő-
szerű kérdéseiről, a két or-
szág gazdasági együttműkö-
déséről, valamint államain-
kat érdeklő gazdasági prob-
lémákról. Kicseréltük ta-
pasztalatainkat a gazdaság-
irányítási rendszer reform-
járól és ezek a megbeszélé-
sek — mint minden hasonló 
jellegű találkozó —j most 
is sok hasznos, ú j gondola-
tot szültek. A tárgyalások 
feltétlenül hasznosak vol-
tak, hiszen a két ország 
kapcsolatában minden adott-
ság megvan arra, hogy az 
eddig is kedvező kontaktu-
sokat tovább fejlesszük. 
(Külkereskedelmünk volu-
mene csupán az utóbbi Idő-
ben mintegy 12 százalékkal 
emelkedett). 

— A néhánynapos látoga-
tásnak egyébként nagyon 
gazdag programja volt. Töb-
bek között látogatást tet-
tünk Mika Spiljaknál, a 
Jugoszláv Szövetségi Nem-
zetgyűlés Népek Tanácsá-
nak elnökénél, rövid időt 
töltöttünk Szarajevóban, 
Bosznia-Hercegovina gyors 
ütemben fejlődő fővárosá-
ban, megtekintettük az Al-
dunán levő Kladovot, a 
Vaskapunál folyó dunasza-
bályozást és erőmű építke-
zést. összegezve: kamatozó, 
tapasztalatokban gazdag lá-
togatás volt. Megállapod-
tunk abban, hogy az Ilyen 
jellegű találkozókat gyako-
ribbá tesszük. (MTI) 

líbiai hadsereg 
kikiáltotta 

a köztársaságot 
Katonai triumvirátus Brazíliában 

Az elmúlt órákban két. 
egymástól távol eső ország-
ból jelentettek katonai pucs-
csot. Latin-Amerika legrfa-
gyobb és a földkerekség 
egyik legnagyobb országából. 
Brazíliából. valamint az 
észak-afrikai Líbiából. A két 
hatalomátvétel körülményei 
és formai vonásai jelentősen 
különböznek egymástól. a 
tartalmi vonatkozásokról pe-
dig alighanem még nagyon 
korai lenne megállapítani va-
lami t 

Brazíliában az történt, 
hogy egy. a fegyvernemek 
képviselőiből álló hármas 
junta közleménnyel fordult 
az ország népéhez. Eszerint 
az eddigi államfő, a 66 éves 
Costa e Silva marsall súlyos 
vérkeringési zavarokkal küzd 
és egészségi állapota miatt 
n o n tudja ellátni teendőit 

Csakhogy a brazil alkot-
mány szerint ilyenkor az al-
elnöknek kellene átvennie a 
kormányrudat a triumvirá-
tus nyilatkozatában pedig 
egyetlen szó sem esik erről 
az „apróságról". A kommen-
tátorok egyelőre teljes sö-
tétségben tapogatóznak. A 
szigorúan cenzúrázott brazil 
sajtóból eddig nem derült ki4 
hogy az államfő egészségi 
állapota bármilyen aggoda-
lomra ad okot. Az első kom-
bináció tehát kézenfekvő: a 
marsall nem vérkeringési, 
hanem politikai betegségben 
szenved, vagyis hatalmát 
egyszerűen más tisztek dön-
tötték meg. A második le-
hetőség: Costa e Silva való-
ban súlyos beteg, és a sajtó 
eddig azért nem közölt ér-
demben jelentést, nehogy a 

(Folytatás a 2. oldalon.) 

Kevesebb baleset, 
de több halál 

A Szakszervezetek Orszá-
gos Tanácsának Elnöksége 
hétfőn ülést tartott. A töb-
bi között megtárgyalta az 
üzemi balesetek első fél-
évi alakulásáról szóló tájé-
koztató jelentést. 

Az elnökség megállapítot-
ta, hogy az ezer munkásra 
jutó üzemi balesetek száma 
ez év első felében 11.6 szá-
zalékkal kevesebb volt, mint 
a múlt év azonos időszaká-
ban, a halálos balesetek 
száma azonban 3,5 száza-
lékkal emelkedett. Gyako-
ribbá váltak, hogy egy-egy 
balesetről több dolgozó vesz-
tette életét. A tömeges, ha-
lálos végű szerencsétlensé-
gek oka többnyire a techno-
lógiai, üzemviteli utasítások 
megszegése, a munkabizton-

ság szempontjából rossz mű-
szaki megoldás, vagy 
technológia, a laza fegye-
lem, az ellenőrzés hiánya. 

Bár a vállalatok a koráb-
binál nagyobb összegeket 
fordítanak a munkakörül-
mények javítására, még 
mindig sok a korszerűtlen, 
elavult, üzem, az olyan 
technológiai folyamat, amely 
veszélyezteti a dolgozók 
egészségét, testi épségét. A 
nehéz veszélyes egészségre 
ártalmas munkahelyeken a 
munkaerővándorlás és a 
létszámhiány is igen nagy. 

A SZOT Elnöksége meg-
tárgyalta a Budapesten ok-
tóber 17—31. között sorra-
kerülő 7. szakszervezeti vi-
lágkongresszus előkészüle-
teit is. 

Vietnami szolidaritási 
nagygyűlés 

A Vietnami Demokratikus 
Köztársaság kikiáltásának 
24. évfordulója alkalmából, 
hétfőn nagygyűlést tartottak 
Angyalföldön, a Magyar Ha-
jó- és Darugyár művelődési 
termében, a nagygyűlésen 
részt vett és az elnökségben 
foglalt helyet dr. Ajtai Mik-
lós, az MSZMP Politikai 
Bizottságának póttagja, a 
Minisztertanács elnökhelyet-
tese, Nagy Józsefné könnyű-
ipari miniszter, Erdélyi Ká-
roly külügyminiszter-helyet-
tes, Katona Imre, a buda-
pesti pártbizottság titkára, 
dr. Trautmann Rezső, a bu-
dapesti népfront bizottság 
alelnöke. Ott volt Hoang-
Luong, a VDK budapesti 
nagykövete, Le Huu Van, a 
Dél-vietnami Köztársaság 
nagykövetségének ideiglenes 
ügyvivője és Bertil Svens-
tröm, a stockholmi nemzet-
közi vietnami bizottság fő-
titkára is. 

A nagygyűlést Panduro-
vits József, a szakszerveze-
tek budapesti tanácsának 
vezető titkára nyitotta meg, 

majd dr. Ajtai Miklós mon-
dott beszédet. 

Ezután Hoang Luong, a 
VDK budapesti nagykövete 
szólt a nagygyűlés rész-
vevőihez. 

A nagygyűlés az interna-
cionálé hangjaival zárult. 

A nagygyűlés után a Ma-
gyar Hajó- és Darugyár 

pártbizottsága és vezérigaz-
gatósága a vállalat nagy ta-
nácskozótermében baráti ta-
lálkozón látta vendégül a 
nagygyűlés elnökségének 
tagjait, a megjelent kül-
földi vendégeket, és aján-
dékokat nyújtottak át a 
testvéri vietnami nép kül-
dötteinek. 

NEM HAJLANDÓK VIETNAMBAN HARCOLNI. Ame-
rikai katonák, akik megtagadták a parancsot Vietnam-
ban, amikor bevetésre akarták őket küldeni. Balról 
Eugene Shurtz hadnagy, akit másnap leváltottak egység-

parancsnoki tisztjéről 


